
Προσφορές
κατά το δοκούν
ΗΕλέγκτρια ανέτρεψε την παράκαμψη
της διαδικασίας προκήρυξης προσφορών

ΤΟΥ ΒΑΣΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ

Στην αντίδραση ακόμη και
βουλευτών του ΔΗΣΥ προ
σέκρουσε η προσπάθεια

της κυβέρνησης να περάσει, με τη
διαδικασία του κατ' επείγοντος,
νομοσχέδιο, με βάση το οποίο θα
παρείχετο η δυνατότητα κατάργη
σης των προσφορών για εργάτου
δημοσίου και αντικατάσταση τους
με την επιλεκτική ανάθεση τους
σε 23 οίκους.

Σημαντικό ρόλο διαδραμάτησε
όχι μόνο η αντίδραση των βουλευ
τών πέραν του ΔΗΣΥ, αλλά και η
σθεναρή στάση της
Γενικής Ελέγκτριας
Χρυστάλλας Γιωρκά
τζη, η οποία με πα
ραδείγματα του πα
ρελθόντος απέδειξε
πως υπάρχει η δυ
νατότητα να ανατί
θεται η υλοποίηση
προσφορών στους
ευνοούμενους αυ
των που τις προκη
ρύσσουν. «Ότανγί
νουμε σκανδιναβοί
στη νοοτροπία, η
πρόταση για ανάθε
ση έργων απευθεί
ας μπορεί να λειτουργήσει και στην
Κύπρο χωρίς πρόβλημα», ανέφερε
χαρακτηριστικά. Προειδοποίησε,
επίσης, πως είναι επικίνδυνο να
αφεθούν τα πράγματα να λειτουρ
γούν χωρίς ασφαλιστικές δικλίδες.

Τελικά, ο πρόεδρος της Επι
τροπής, βουλευτής του ΔΗΣΥ
Γιώργος Γεωργίου, διερμηνεύο
ντας και τις θέσεις των υπολοίπων
συναδέλφων του, παρατήρησε
πως δεν απεδείχθη το «κατεπεί

γον» του ζητήματος και υιοθέτη
σε τις θέσεις που ακούστηκαν
προηγουμένως για εξέταση του
νομοσχεδίου τον Σεπτέμβρη.
Όπως είναι γνωστό, η κυ
βέρνηση επεχείρησε με
συνοπτικές διαδικασί
ες να περάσει από τη
Βουλή το νομοσχέδιο,
το οποίο κατατέθηκε
χθες στην Επιτροπή
Ελέγχου της Βουλής με τη
διαδικασία του κατ' επείγο
ντος με σκοπό να εγκριθεί σήμε
ρα από την ολομέλεια.

Τις πρόνοιες του νομοσχεδίου
ανέπτυξε η Γενική
Λογίστρια, η οποία,
ανάμεσα σε άλλα,
ανέφερε ότι για
συμβάσεις έργων
οι κρατικές υπηρε
σίες θα μπορούν να
ζητούν προσφορές
απο τέσσερις προ
σψοροδότες, ενώ
υπάρχει δυνατότη
τα να ζητηθουν
προσφορές και από
μικρότερο αριθμό
προσφοροδοτών.
Το ίδιο ισχύει και
για παροχή υπηρε

σιών αξίας μέχρι €130.000. Κάτι
ανάλογο, είπε, εφαρμόστηκε και
για σκοπούς της κυπριακής προε
δρίας. Αναγνώρισε ότι η προώθη
ση του νομοσχεδίου δεν απαιτεί
δέσμευση του μνημονίου, αλλά
πρόσθεσε πως στο πλαίσιο του
μνημονίου ετέθησαν χρονοδια
γράμματα για την υλοποίηση δια
φορών στόχων.

Εκ μέρους του ΕΤΕΚ, ο κ. Χρι
στόδουλος Χατζηοδυσσέως σχο

ΕΠΙΤΡΟΠΗ
ΕΛΕΓΧΟΥ
Ακόμη και βου
λευτές του κυβερ
νώντος κόμματος
έκαναν πίσω και
δεν επέτρεψαν
ψήφιση κατ' επεί
γοντος νομοσχεδί
ου για επιλεκτική
ανάθεση έργων
του Δημοσίου

λιάζοντας τη θέση ότι η έγκριση
του νομοσχεδίου θα βοθήσει την
ανάπτυξη, παρατήρησε ότι το γε
γονός ότι δεν εκτελούνται έργα,
δεν οφείλεται στην απουσία νο
μοθεσίας αλλά στην απουσία χρη
μάτων, κάτι με το οποίο συμφώ
νησε και η Γενική Ελέγκτρια. Ετά
χθη υπέρ της σύντμησης του χρό
νου προκήρυξης, εξέτασης και
κατακύρωσης των προσφορών,
αλλά παράλληλα επεσήμανε τους
κινδύνους αδιαφάνειας ή και κα
ταχρήσεων από την απουσία των

διαδικασιών. Είπε, επίσης, ότι
πρέπει να προσεχθεί η πιθανή σα
λαμοποίηση έργων, δηλαδή αν
ένα έργο κοστίζει α,5 εκατ. να μην
γίνεται τμηματικά π.χ. σε τρία
στάδια ώστε να παρακάμπτεται η
διαδικασία των προσφορών.
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ΠΑΡΕΝΕΒΗ Ο ΛΑΚΚΟΤΡΥΠΗΣ

Επικαλέστηκε την κατασκευή
τερματικού για φυσικό αέριο

Η ΓΕΝΙΚΗ Ελέγκτρια απεκάλυψε πως ο υπουργός Εμπορίου της
τηλεφώνησε και της ζήτησε να είναι θετική στην αντιμετώπιση
του νομοσχεδίου (που καταργεί τις προσφορές) με το σκεπτικό
ότι η έγκριση του θα βοηθήσει τις προσφορές ετοιμασίας με
λέτης για την κατασκευή του τερματικού. Η κ. Γιωρκάτζη είπε,
πως εξήγησε στον υπουργό ότι σε ειδικές περιπτώσεις το
Υπουργικό Συμβούλιο μπορεί να παρακάμψει εντελώς τη δια
δικασία των προσφορών, κάτι με το οποίο συμφώνησε και ο
Γενικός Εισαγγελέας.

Ναι στη σύντμηση, αλλά όχι να τύχει εκμετάλλευσης
ΟΙ ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ του ΚΕΒΕ και της
ΟΕΒ ετάχθησαν υπέρ της επίσπευ
σης των διαδικασιών κατακύρω
σης των προσφορών, νοουμένου
ότι θα διασφαλίζεται η διαφάνεια
και η ισότιμη αντι
μετώπιση.
Η Γενική Ελέ 

γκτρια ανέφερε,
πως οι περισσότε
ροι ερμηνεύουν τον
ορο «συνοπτικές
διαδικασίες» ως δι
αδικασίαμετησυμ
μετοχή μέχρι και
ενός προσφοροδό
τη. «Αν στόχος είναι
να βελτιωθεί η
ανταγωνιστικότητα,
θεωρούμε ότι θα συμβεί ακριβώς
το αντίθετο», είπε η κ. Γιωρκάτζη.
Υπέδειξε επίσης, πως όταν ακολου
θείται η διαδικασία των συνοπτικών
διαδικασιών, όποιοι την αμφισβη
τήσουν δεν θα μπορούν να προ
σφύγουν ενώπιον της Αναθεωρητι

κής Αρχής Προσφορών, ενώ δεν
μπορεί να ασκηθεί προληπτικός
έλεγχος. Γινόμαστε, είπε, δέκτες
σωρείας παραπόνων από μέλη της
ΟΕΒκαιτου ΚΕΒΕ για τη διαδικασία

των συνοπτικών
προσφορών. Η δια
φάνεια, είπε, δια
σφαλίζεται μέσω
των ανοικτών διαδι
κασιώνκαιτωνεγ
ΥΡαΦων των ΠΡ°
σφορών. Η μέχρι
 οήμερα εμπειρία
μας απ0 τις συνο.
πτικές διαδικασίες
έδειξε, πως μπο
ρούμε συνεχώς να
καταλήγουμε στους

ίδιους προσφοροδότες, είπε. Αν
στόχος είναι να επισπευσθούν οι
διαδικασίες στην παροχή υπηρεσι
ών και όχι στα έργα, τότε μπορούμε
να καθοριστεί ως περίοδος υποβο
λής των προσφορών οι δέκα μέρες
ανέφερε η κ. Γιωρκάτζη.

ΓΕΝΙΚΗ
ΕΛΕΓΚΤΡΙΑ

Ι «Γινόμαστε δέκτες
σωρείας παραπό
νων απο μέλη της
ΟΕΒ και του ΚΕΒΕ
για τη διαδικασία
των συνοπτικών
προσφορών»

Στο σημείο αυτό ο πρόεδρος
της Επιτροπής Γιώργος Γεωργίου
είπε πως μια λύση θα ήταν να συ
ντμηθείη διαδικασία της υποβολής
των προσφορών, της αξιολόγησης
και της κατακύρωσης τους στις 30
μέρες, ανεξαρτήτως του ποσού της


